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Abstract :

In this study of typology forest station of the atlas cedar in Theniet El Had National Park ; we
tried to study some dendrometric parameter and to establish the relationshib that exists between

these parameter and station types to guide the forest manager in any developent work.

The obtained results indicate a degradation soil and a regression of the vegetal cover caused

by the overgrazing which influences the natural regeneration.
Key words: typology, Atlas cedar, National Park , Theniet EI Had.
Résumé :

Dans cette modeste étude de la typologie des stations forestieres dans la cédraie du parc national
de Theniet El Had ; nous avons essay¢ d’étudier quelques parameétres dendrométrique et
d’établir la relation qui existe entre ces parametres et les types de station dont I’objectif est

d’orienter le gestionnaire forestier dans n’importe quel travail d’aménagement.

Les résultats obtenus indiquent une dégradation des sols et une régression du couvert végétale

causées par le surpaturage qui influe sur la régénération naturelle.

Mots clé : typologie, cédraie, parc national de Theniet EI Had.



